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Transportudvalget har i brev af 8. januar 2024 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kenneth Fredslund Petersen (DD). 

Spørgsmål nr. 167: 

Vil ministeren redegøre for, hvorvidt der inden for de seneste 10 år 

har været foretaget besparelser på Vejdirektoratets budget til vin-

terberedskabet? 

Svar: 

Vejdirektoratet har de seneste 10 år udbudt vintertjenesten ad flere 

omgange. I forbindelse med alle udbud har det været forsøgt at 

opnå potentielle optimeringstiltag, f.eks. anvendelse af bredere 

sneplove og sideplov, der kunne effektivisere vintertjenesten og 

medføre besparelser. Vejdirektoratets bevilling til vintertjenesten 

har derfor været faldende de seneste år.  

Det skal dog understreges, at Vejdirektoratets bevilling er fleksibel 

i forhold til vintertjenestens aktiviteter, og at Vejdirektoratets såle-

des opretholder det aftalte serviceniveau, uagtet om det vil med-

føre et merforbrug. 

Når overblikket over den samlede vinter 2023/2024 foreligger, vil 

der være behov for at se på, hvor den samlede regning lander, og 

om der bliver behov for bevillingsmæssige eller finansieringsmæs-

sige tiltag. Men vintertjenesten stopper ikke her midtvejs, fordi det 

har været en hård start på 2024. 

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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